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Protokół Nr IV/2024 

z sesji Młodzieżowej Rady Gminy Kwilcz 

odbytej w dniu 1 lipca 2024 r. 

 

 

Przewodnicząca Młodzieżowej Rady Gminy Kwilcz Pani Julia Kawka otworzyła  

o godz. 1600 IV Sesję Młodzieżowej Rady Gminy Kwilcz oraz powitała obecnych na sali Wójta 

Gminy Kwilcz Pana Stanisława Mannka, Sekretarza Gminy Pana Daniela Kozubowskiego, 

gości, pracowników Urzędu oraz członków Młodzieżowej Rady Gminy Kwilcz. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista obecności gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Przewodnicząca Młodzieżowej Rady Gminy Kwilcz poinformowała, iż zgodnie z brzmieniem 

§ 23 Statutu Młodzieżowej Rady Gminy Kwilcz uchwały Młodzieżowej Rady Gminy zapadają 

zwykłą większością głosów, w obecności co najmniej połowy ustawowego składu 

Młodzieżowej Rady, zaś na podstawie listy obecności radnych na sesji (obecnych na sali  

w chwili otwarcia sesji: 6 radnych), stwierdziła, iż Młodzieżowa Rada Gminy Kwilcz jest 

władna do podejmowania prawomocnych uchwał i wniosków. 

Następnie Przewodnicząca Młodzieżowej Rady poinformowała, że protokół z III sesji był 

dostępny na stronie internetowej oraz przesłany radnym za pośrednictwem poczty 

elektronicznej. Protokół został także sprawdzony przez prowadzącego. Uwag do protokołu nie 

zgłoszono i protokół przyjęto przez aklamację. Do sprawdzenia protokołu bieżących obrad 

wyznaczono radnego Adama Wolskiego. 

Zawiadomienie o zwołaniu sesji stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

Przewodnicząca Młodzieżowej Rady złożyła wniosek o zmianę porządku obrad poprzez 

dodanie do porządku obrad punktu dotyczącego wyboru Wiceprzewodniczącego Młodzieżowej 

Rady Gminy Kwilcz w związku z rezygnacją radnego Miłosza Prętkiego z pełnienia tej funkcji.  

Do proponowanego porządku oraz złożonego wniosku nie zgłoszono uwag i  kontynuując 

obrady Przewodnicząca Młodzieżowej Rady Gminy Kwilcz przedstawiła porządek obrad po 

zmianie: 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad, przyjęcie protokołu z poprzedniej 

sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad, ewentualne wnioski do porządku. 

3. Sprawozdanie Przewodniczącej Rady z działaności międzysesyjnej. 



4. Realizacja projektu „Odkryj Swój Skarb”. 

5. Przedstawienie planu pracy Młodzieżowej Rady Gminy Kwilcz na ostatnie 4 miesiące 

kadencji. 

6. Omówienie propozycji wniosków do Funduszu Sołeckiego na 2025 rok. 

7. Wybór Wiceprzewodniczącego Młodzieżowej Rady Gminy Kwilcz.  

8. Wolne wnioski i informacje. 

9. Sprawy organizacyjne i bieżące Młodzieżowej Rady. 

10. Zakończenie obrad. 

Zmianę porządku obrad przyjęto jednogłośnie (6 głosów „za”). 

Ad. 3. 

Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Młodzieżowej Rady Gminy Kwilcz stanowi 

załącznik nr 4 do protokołu. 

Odczytano i przedstawiono sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Młodzieżowej Rady 

Gminy Kwilcz. 

Ad. 4. 

P. K. Lehmann poinformował, że projekt dotyczy pozyskania funduszy na działania 

przyrodnicze, czy takie związane z zabezpieczeniem zabytków. Chodzi o pokazanie ciekawych 

miejsc w naszej Gminie, udokumentowanie i stworzenie, na przykład albumu.  

P. M. Lehmann wskazał, że konieczne jest ustalenie szczegółów realizacji projektu. Są dwa 

miesiące czasu na to, żeby pojeździć rowerami po naszej Gminie i znaleźć ciekawe miejsca. 

Możemy się umówić, że każdy z młodzieżowych radnych postara się znaleźć dziesięć takich 

miejsc. Wszyscy zrobią zdjęcia i spróbują stworzyć mapkę jak wyglądała konkretna trasa.  

Z tego powstanie osiem prac, które później będzie można złączyć w taki album. Z rozmów  

z koordynatorem wynika, że prace te będą oceniane we wrześniu oraz będą jeszcze raz 

przyznawane punkty. Na tę chwilę jest wybrane dziesięć podmiotów i podzielone na dwie 

grupy. My jesteśmy na piątym miejscu. Natomiast pierwsze trzy miejsca mają otrzymać 

nagrody finansowe. Pula nagród wynosi 20 tys. zł. Za te środki będzie mógł z tego powstać 

jakiś mały przewodnik turystyczny. Być może uda się to wypracować jako podsumowanie 

pierwszej kadencji MRG.  

P. Spychała powiedział, że niektórzy z radnych zaczęli już realizować takie zdjęcia.  

P. M. Lehmann dodał, że warto, aby zdjęcia były jak najlepszej jakości. Przypomniał, że odbyły 

się już spotkania online z koordynatorami projektu. Opiekunem grupy jest osoba zajmująca się 

marketingiem historycznym.  

P. Janik wyraził zdanie, że dobrze takie cenne miejsca na terenie naszej Gminy odkryć. Warto 

wziąć również pod uwagę nazwiska, które się dla naszej ziemi zasłużyły.  



P. M. Pestka- Lehmann powiedziała, że cieszy się z faktu, że projekt przeszedł. Był on 

przygotowywany w szalonym tempie. Dodatkowo jednym z wymogów było zmontowanie 

filmiku.  

Ad. 5. 

P. Kawka przedstawiła, że jednym z elementów planu pracy będzie przeprowadzenie przeglądu 

stanu szlaków rowerowych.  

P. Spychała poinformował, że trasy rowerowe są w trakcie sprawdzania. Większość jest bardzo 

zakrzaczona. Da się przejechać, ale jest to utrudnione.  

P. Wolski dodał, że w niektórych miejscach przez powalone drzewa konieczne jest 

przenoszenie roweru.  

P. Spychała powiedział, że również oznakowanie szlaku nie zawsze jest widoczne. Jest zdania, 

że dobrze dostępne szlaki rowerowe mogą dużo zmienić. W okresie letnim bardzo dużo osób 

jeździ na rowerze. Takie szlaki rowerowe wpłyną nie tylko na wizerunek Gminy Kwilcz, ale 

także na kondycję fizyczną społeczeństwa.  

P. Kawka uzupełniła, że szlaki rowerowe zapewniają też większe bezpieczeństwo niż 

poruszanie się rowerem, na przykład po ulicy. Poinformowała, że kolejną zaplanowaną 

inicjatywą w najbliższym czasie jest udział w gminnych uroczystościach Święta Wojska 

Polskiego. Odbędzie się msza oraz złożenie wiązanki kwiatów pod pomnikiem. Tak samo 

podczas gminnych obchodów 85. rocznicy wybuchu II Wojny Światowej. Natomiast we 

wrześniu MRG Kwilcz planuje wyjazd do Wronek na spotkanie z członkami prężnie działającej 

MRMiG Wronki.  

P. M. Pestka- Lehmann zaproponowała, aby MRG włączyło się również w wydarzenie jakim 

są Dni Ziemi Kwileckiej. W piątek mają być dostępne stoiska z lokalnymi produktami. Być 

może po kontakcie z Centrum Kultury uda się zorganizować własne stoisko.  

P. Kawka zapewniła, że MRG może również pomóc w samej organizacji wydarzenia. 

Członkowie są otwarci na wszelkie prośby.  

Ad. 7. 

Przewodnicząca Młodzieżowej Rady w imieniu swoim oraz wszystkich radnych 

zaproponowała, aby zgłosić wniosek do przyszłorocznego Funduszu Sołeckiego dotyczący 

budowy wiaty dla młodzieży na Placu Tylkowskiego w Kwilczu.  

P. M. Lehmann zwrócił uwagę, że być może uda się wykorzystać wcześniejszy projekt lub 

chociaż jego część.  

P. Janik powiedział, że jak najbardziej popiera taką inicjatywę. Dodał, że sam jako sołtys 

próbował taką strefę relaksu stworzyć. Trzeba przede wszystkim ustalić lokalizację takiej 

wiaty. Chciałby, aby oprócz wiaty w tym miejscu znajdowało się również stacjonarne ognisko, 



gdzie cyklicznie mogłoby się odbywać Święto Ziemniaka. Uważa, że Plac Tylkowskiego jest 

głównym i świetnym miejscem dla różnych wydarzeń, a jest niewykorzystany. Problemem jest 

też doprowadzenie prądu. Ostatnio odbył się tam piknik rycerski. Są to świetne inicjatywy. Za 

każdym razem jednak korzystamy z prądu użyczonego od banku. Wykonanie przyłącza to 

również pewne koszty. Potem nawet jeśli się z prądu nie korzysta trzeba płacić abonament. 

Przede wszystkim jednak trzeba zacząć od zebrania sołeckiego, na którym musi zebrać się 

quorum. W Kwilczu często jest z tym problem. Musimy dotrzeć do mieszkańców i zachęcić do 

udziału.  

P. M. Lehmann zauważył, że warto już przygotować dokumenty, ponieważ istnieje ryzyko, że 

w ostatniej chwili możemy nie zdążyć wszystkiego dopełnić.  

P. Janik dodał, że przy projekcie trzeba wziąć pod uwagę nawet drobiazgi, tak jak na przykład 

umiejscowienie kosza na śmieci. Nawiązał do zasilania. Można pomyśleć także o monitoringu 

w tym miejscu, który może zabezpieczy trochę ten teren.  

P. M. Pestka- Lehmann zapytała czy jest możliwe, aby wykonać to w ramach Funduszu 

Korkowego; Z tego co wie niektóre Gminy z tego korzystały.  

P. Sekretarz wskazał, że projektując monitoring trzeba przewidzieć całość monitoringu, 

kompleksowo. Należy zacząć od miejsca, gdzie będzie serwer i go rozbudować, a później 

stopniowo doprowadzać. Gmina jakiś czas temu robiła wstępny kosztorys i wtedy było to około 

200 tys. zł. W tym przypadku większość kosztów nie jest widoczna na pierwszy rzut oka. Nie 

są to łącza radiowe, ale już kable. Przedsiębiorca, który robił wtedy tę wycenę brał pod uwagę 

rozbiórkę chodników, aby doprowadzić przyłącza oraz doprowadzenie ich do stanu 

pierwotnego. Przy ustalaniu lokalizacji monitoringu była mowa o Placu Tylkowskiego, 

skrzyżowaniu przy szkole, skrzyżowaniu w kierunku Sierakowa, skrzyżowaniu przy 

przystanku i teren przystanku oraz skrzyżowaniu przy blokach. Koszty, które były już wtedy 

trochę przerosły Gminę i temat został wstrzymany. Przy okazji była również mowa  

o monitoringu na plaży w Orzeszkowie, ponieważ często dochodziło do włamań. Tam bariera 

była związana z tym, że jest to teren dzierżawiony. Przedstawiciele byli też obejrzeć jak to 

funkcjonuje na terenie Gminy Pniewy. Inwestowali oni przez 2 lata. Dodał, że zawsze kiedy 

pojawiają się u nas policjanci to monitują, żeby taki monitoring stworzyć. Podstawową rzeczą 

w tej chwili jest bariera finansowa. Temat jednak jest otwarty i Gmina o tym myśli. Pewnych 

zachowań w ten sposób na pewno nie wyeliminujemy, ale w jakimś sensie pewnie 

ograniczymy. Nie zmienia to faktu, że taki monitoring jest potrzebny i wiele rzeczy by ułatwił.  

Ad. 7. 

Przewodnicząca Młodzieżowej Rady poinformowała, że radny Miłosz Prętki złożył pisemną 

rezygnację z funkcji Wiceprzewodniczącego Młodzieżowej Rady Gminy Kwilcz.  

Rezygnacja radnego Miłosza Prętkiego z funkcji Wiceprzewodniczącego Młodzieżowej Rady 

Gminy Kwilcz stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  



Przewodnicząca Młodzieżowej Rady odczytała regulamin głosowania wyboru 

Wiceprzewodniczącego Młodzieżowej Rady Gminy Kwilcz przeprowadzonego na sesji 

Młodzieżowej Rady Gminy Kwilcz w dniu 01.07.2024 r. 

Regulamin Głosowania wyboru Wiceprzewodniczącego Młodzieżowej Rady Gminy Kwilcz 

przeprowadzonego na sesji Młodzieżowej Rady Gminy Kwilcz w dniu 01.07.2024 r. stanowi 

załącznik nr 6 do protokołu.  

Zapytań do regulaminu nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Młodzieżowej Rady regulamin poddała głosowaniu. 

Za przyjęciem regulaminu głosowało: 6 radnych, przeciw głosowało: 0 radnych, wstrzymało 

się od głosu: 0 radnych; reasumując głosowanie prowadząca stwierdziła, iż regulamin został 

przyjęty. 

Przewodnicząca Młodzieżowej Rady poprosiła o zgłaszanie kandydatów na 

Wiceprzewodniczącego Młodzieżowej Rady Gminy Kwilcz. 

P. Spychała zgłosił kandydaturę radnego Stanisława Sokółki (wyraził zgodę).  

Innych kandydatów nie zgłoszono.  

Przewodnicząca Młodzieżowej Rady poddała głosowaniu zamknięcie listy kandydatów na 

Wiceprzewodniczącego Młodzieżowej Rady Gminy Kwilcz. 

 

Za głosowało: 6 radnych, przeciw głosowało: 0 radnych, wstrzymało się od głosu: 0 radnych; 

reasumując głosowanie prowadząca stwierdziła, iż zamyka listę kandydatów na 

Wiceprzewodniczącego Młodzieżowej Rady Gminy Kwilcz. 

Przewodnicząca Młodzieżowej Rady poprosiła o zgłaszanie kandydatów do Komisji 

Skrutacyjnej. 

P. K. Lehmann zgłosił swoja kandydaturę. 

P. Spychała zgłosił swoja kandydaturę. 

P. Wolski zgłosił swoja kandydaturę. 

Innych kandydatów nie zgłoszono.  

Przewodnicząca Młodzieżowej Rady zarządziła głosowanie. 

Za głosowało: 6 radnych, przeciw głosowało: 0 radnych, wstrzymało się od głosu: 0 radnych, 

reasumując głosowanie prowadząca stwierdziła, iż do Komisji Skrutacyjnej wyznacza się 

radnego Kajetana Lehmanna, radnego Jana Spychałę oraz radnego Adama Wolskiego. 

Przewodnicząca Młodzieżowej Rady zarządziła przerwę w celu przygotowania kart do 

głosowania przez Komisję Skrutacyjną. 

Obecnych na sali po przerwie 6 radnych.  



Przeprowadzono głosowanie zgodnie z przyjętym regulaminem.  

Przewodnicząca Młodzieżowej Rady zarządziła przerwę celem przeliczenia głosów  

i sporządzenia protokołu z przeprowadzonego głosowania. 

Obecnych na sali po przerwie 6 radnych.  

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej radny Adam Wolski odczytał protokół z wyników 

tajnego głosowania oraz poinformował, że kandydat, radny Stanisław Sokółka uzyskał 

wymaganą ilość głosów i został wybrany na Wiceprzewodniczącego Młodzieżowej Rady 

Gminy Kwilcz.  

 

Uchwała Nr IV/7/2024 Młodzieżowej Rady Gminy Kwilcz z dnia 1 lipca 2024 r. w sprawie 

wyboru Wiceprzewodniczącego Młodzieżowej Rady Gminy Kwilcz stanowi załącznik nr 7 do 

protokołu.  

Ad. 8. 

P. M. Lehmann poinformował, że został przygotowany artykuł do Informatora Kwileckiego  

o działalności MRG.  

Ad. 9. 

Przewodnicząca Młodzieżowej Rady poinformowała, że termin najbliższej sesji zostanie 

ustalony we wrześniu.  

Ad. 10. 

Po wyczerpaniu porządku obrad o godz. 1722 Przewodnicząca Młodzieżowej Rady 

podziękowała za udział i zamknęła IV sesję Młodzieżowej Rady Gminy Kwilcz. 

 

 

Protokolant:  

Zuzanna Wrembel 

                                  

                                       Sprawdzający protokół: ……………………… 

                         Adam Wolski 

 

                              

                                  Przewodnicząca Młodzieżowej Rady Gminy: ………………………… 

                                                                                                                     Julia Kawka 

 

Wykaz podjętych uchwał: 

1) Uchwała Nr IV/7/2024 Młodzieżowej Rady Gminy Kwilcz z dnia 1 lipca 2024 r.  

w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Młodzieżowej Rady Gminy Kwilcz. 

 

 


